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De Perspectiefnota is een belangrijke nota omdat het college hier de prioriteiten aangeeft waar 
vervolgens de begroting op gebaseerd wordt. De gemeenteraad wordt gevraagd keuzes kenbaar te 
maken en aangeven waarmee het college aan de slag kan.

De rol die de raad heeft bij de begroting is vierledig:

1. In de eerste plaats beleidsmatig: 
2. In de tweede plaats financiee:
3. In de derde plaats sturend: 
4. Tot slot controlerend: 

Het college geeft aan nieuw beleid te willen formuleren en heeft 4 kroonjuwelen benoemd. Wat het 
gaat kosten weet men nog niet, dat komt nog. We willen met de begroting niet verrast worden. Ons 
advies: betrek de raad hier tijdig in. De beleidsmatige speerpunten van de VVD zijn als volgt:

 Niet nog meer notities en beleidsnota’s maar ga na 2 jaar eens aan de slag met tastbare 
zaken voor de inwoners;

 Woningnood verminderen: ga de woonagenda uitvoeren, sta woningsplitsing en tiny houses 
toe;

 Investeer in de jeugd, zorg dat we niet meer een sociaal zwakke gemeente zijn. We hebben 
een probleem ook al zijn de statistieken niet geheel betrouwbaar. Ga actief aan het werk met 
drugs gebruik. Een keer een persbericht maken en sluiten van een drugspand is echt niet 
voldoende.

 MFA Wapenveld snel realiseren. Los het dossier Gemeentewerf en Van Setten Van Loenen 
dit jaar op.

 Richt het economisch beleid zo in, dat na de coronacrisis de economische structuren 
versterkt worden. Toon als gemeente meer betrokkenheid bij de ondernemers naar 
aanleiding van de coronacrisis. Vraag hoe we hen kunnen helpen.

 Verwacht wordt dat er geld wordt overgehouden, maar we blijken niet realistisch te kunnen 
ramen. Ga daarom pas het geld aan nieuw beleid besteden als je het in het voorgaande jaar 
hebt overgehouden. Dus eerst geld overhouden, en dat volgend jaar investeren in de 
samenleving. Eerder niet.

Hieronder volgt een nadere uitwerking van en aantal vraagpunten die bij ons leven waarvan we van 
de portefeuillehouder het antwoord willen hebben.

1. Waardoor bent u vergeten het jaar 2024 toe te voegen aan de perspectiefnota?
2. Bij de jaarrekening zagen we dat deze afgelopen week niet in stemming gebracht kon 

worden omdat er nog telfouten in zaten. De wethouder heeft daar geen excuses voor 
aangeboden. Wij vinden dit uiterst slordig.

3. Wat is de stand van zaken met uittreden van H2O ofwel de Hexit. Wanneer wordt ons 
aandeel aan Zwolle verkocht? Fred de Graaf heeft dit toch in de steigers gezet? We hebben 
hier lange tijd niets van vernomen. Gaat het uittreden geld opleveren en wanneer wordt dit 
ontvangen?



4. De VVD vindt het schokkend dat Heerde 40% meer jeugden met jeugdbescherming heeft dan 
het landelijk gemiddelde. Volgens de wethouder kloppen de statistieken niet. Wij roepen 
hem op de juiste gegevens te laten registeren. Anders krijgen we nooit inzicht in hoe we er 
voorstaan. Vanuit onze achterban krijgen we duidelijke signalen dat dit komt door 
grootschalig drugsgebruik waarvoor de gemeente te veel de ogen sluit? Welke verklaring 
heeft het college en welk beleid wordt hier actief op uitgevoerd. 

5. De kosten voor jeugd zijn nu nog als PM post begroot, dat kan tonnen de verkeerde kant 
uitlopen, zie audit verslag.

6. Drugsgebruikers geven relatief weinig overlast waardoor de overheid relatief weinig actie 
uitvoert. Toch belemmert drugsgebruik de ontwikkeling van de jeugd en hun gezondheid. 
Ook ontstaat er door groepsdruk een gevoel van onveiligheid bij de jeugd, een sterke druk 
om mee te doen. De gemeente Heerde scoort in landelijk perspectief al jaren slecht op de 
jeugd onder18 jaar. Er zijn te veel problemen. De VVD wil een actief gemeentebeleid, om te 
investeren in onze jeugd en wil dat de gemeente de plaatselijke middelbare school hierin 
actief betrekt.

We hebben een aantal ombuigingen in gang gezet. Nu er wat meer ruimte komt willen we 
voorstellen de ombuigingen op cultuur nader te overwegen, het gaat om bibliotheek en 
cultuurplein. Bibliotheek Is een belangrijke basisvoorziening. We gaan daarom mee met de motie 
van D66-Groen Links.

Overig:

7. Kunt u aangeven wat de stikstof discussie aan negatieve effecten voor Heerde heeft en hoe 
lang gaat dit nog duren?

8. We lezen in uw raadsvoorstel dat de coronacrisis tot 2023 geld gaat kosten. Waar baseert u 
dit op?

9. U berekent in het raadsvoorstel het verschil tussen inkomsten en uitgaven uit tot en met 
2023. Uit de jaarrekening 2019 hebben wij geconcludeerd dat realistische ramingen toch nog 
tot 10% afwijkingen kunnen leiden. Op een begroting van 44 miljoen is dat 4 miljoen. U wilt 
nu de berekende marge/winst van 3.000 tot 239.000 euro bestemmen voor extra college 
prioriteiten. Deze bedragen vallen binnen de marge van 10%. Dus er is geen zekerheid dat we 
dit echt gaan overhouden. Hoe ziet u dit?

10. Daarnaast heeft de gemeenteraad volgens de Gemeentewet het budgetrecht. Ook is de raad 
verantwoordelijk voor het toekennen van geld aan de diverse gemeentelijke taken. Ons 
inziens is het besteden van extra geld geen college recht maar bepaald de raad de 
prioriteiten en voert het college deze uit.

Bestuurlijke samenwerking

De VVD vindt dat volop aan bestuurlijke samenwerking moet worden meegewerkt. We verwachten 
van GS dat zij als tegenprestatie extra middelen beschikbaar stellen om barrières die de 
samenwerking in de weg staan te slechten.

Veiligheid

Het duikteam is weg bezuinigd. We hebben ons verbaasd over het bestuurlijk proces binnen de 
VNOG. We blijven er voor pleiten dat het college zich blijft inspannen om het duikteam te behouden. 

Inwoner participatie.



Bij het functieprofiel van de burgemeester en bij de bezuinigingen vond inwonerparticipatie plaats. 
Wij hebben over het proces het nodige commentaar ontvangen. Graag bij opstellen van de visie 
voorgaande trajecten evalueren en betrekken van ervaringen die andere gemeenten hebben 
opgedaan.

Centrumomwikkeling

U wilt de komende jaren inzetten op realisatie van dit ambitieuze project. Het is wel een ambitieus 
project maar als u er jaren over wilt doen kan niet gezegd worden dat u er ambitieus mee omgaat. 
Onze vraag wat moeten we doen om er uit te komen. Kom dit jaar met een goed voorstel, dan zal de 
raad daar, verwacht ik, welwillend tegenoverstaan. Een gemiste kans. Door nog langer achterover te 
leunen, zetten we de toekomst van veel middenstanders en ondernemers in het centrum op de 
tocht.

Klimaatadaptatie

Duurzaamheid. Het rijk heeft ons in 2019 > 200.000 euro gelabeld geld beschikbaar gesteld voor de 
warmtevisie. Hoe gaat Heerde dit geld inzetten? Toch niet 100% als dekking van de overhead (= aan 
ambtenaren uren).

Biodiversiteit

Een subsidie komt van de Provincie. De komende jaren worden meerdere projecten, samen met 
inwoners gestart, om verhoging biodiversiteit in Heerde te stimuleren. We missen wederom 
prognoses, kostenplaatje en einddatum met minimaal behaald resultaat.

Verkeer- en vervoersplan

We missen het verkeerscirculatieplan in het centrum. Was al heikel punt tijdens de verkiezingen. Is 
afhankelijk van de Centrumontwikkeling. Dat betekent dat dit ook pas in de komende jaren 
aangepakt gaat worden. Dit is voor de VVD fractie onacceptabel.

Aanpak 0 – 100 +

Er wordt inmiddels gesproken over samenredzaamheid. Is zelfredzaamheid ineens losgelaten? Wij 
zijn als VVD fractie al jaren op zoek naar concrete doelstellingen en bijbehorende indicatoren 
waarmee resultaten gemeten kunnen worden. Nu wordt gesteld dat ‘daar waar mogelijk’ hiermee 
gewerkt gaat worden. Dit vinden wij te vrijblijvend en weinig concreet.

Algemene Voorzieningen

Jammer dat de herhaaldelijke VVD oproep van de afgelopen jaren, om de huishoudelijke hulp een 
financieel beheersbare voorziening te laten zijn, nu pas gehoor krijgt! Wij zijn dan ook benieuwd naar 
de uitwerking van de scenario’s en de realisatiedatum daarvan.

Werk en inkomen

Natuurlijk zal de Coronacrisis hierop invloed hebben. Wellicht is het raadzaam hiervoor geld te 
reserveren en niet alleen de vergoeding van het Rijk af te wachten.

ICT

Aandacht voor digitalisering en optimale software om digitaal te kunnen vergaderen. Enige spoed in 
hierbij onontbeerlijk. Zoals het nu gaat kan het echt niet! Verschuilen achter lopende licenties e.d. 
kan niet langer als excuus gelden.



Raadshuis

De raad geld beschikbaar gesteld voor tijdelijke huisvesting van Griffie, college en raadfracties. Tot 
mijn verbazing begreep ik afgelopen week dat er nog niets geregeld is in afwachting van het verloop 
van Covid 19 crisis. Wij vinden dat de huisvesting voor 1 september 2020 op orde moet zijn en 
dienen daarvoor een motie in. Verrast zijn we dat hierover geen communicatie heeft plaatsgevonden 
en dat de wethouder dit onder de pet lijken te houden.

Afrondend. 

De VVD is uiterst teleurgesteld in de aanpak van dit college. Onze conclusie na 2 jaar: te vaag en te 
traag en onvoldoende controle over de interne processen. De timing van stukken is uiterst 
ongelukkig en kwaliteit van stukken is vaak te laag. De interne processen lopen niet. Denk aan fouten 
in de jaarrekening, perspectiefnota etc.

Kortom, er is nog veel te doen.

VVD Fractie,

Beerd Volkers


